

# **PROTOKÓŁ**

## **z II sesji Rady Gminy Tworóg odbytej 28 listopada 2002 roku w sali posiedzeń Urzędu Gminy.**

---

Rozpoczęcie sesji o godz. 10,00.

Na 15 radnych w sesji udział wzięli wszyscy radni (spóźnił się radny H. Chmiel, doszedł o godz. 10,15 )

Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
4. Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje na poprzedniej sesji Rady Gminy.
5. Ustalenie opłat i podatków lokalnych na rok 2003 .
6. Uchwała w sprawie profilaktyki alkoholowej.
7. Uchwała w sprawie zmian w statucie gminy.
8. Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy.
9. Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy.
10. Interpelacje.
11. Szkolenie radnych z zakresu:
  - aktualnej ustawy o samorządzie gminnym,
  - ustawy o finansach publicznych,
  - ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,
  - innych aktów prawnych, przydatnych w służbie radnego.
12. Zamknięcie drugiej sesji.

### **Ad. 1.**

**„Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał”.**

Drugą sesję Rady Gminy Tworóg otworzyła Przewodnicząca lek. med. Danuta Elwart. Stwierdziła, że na 15 radnych w sesji udział bierze 14 radnych i sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.

### **Ad. 2.**

**„Przyjęcie porządku obrad”.**

Pani Przewodnicząca zaproponowała aby dokonać zmian w porządku obrad poprzez zamianę pkt. 10 i 11. Zaproponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 14 głosami.

### **Ad. 3.**

**„Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji”.**

Protokół z ostatniej sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie – 14 głosami.

#### **Ad. 4.**

##### **„Odpowiedzi na zgłoszone wnioski i interpelacje na poprzedniej sesji Rady Gminy”.**

Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na poprzedniej sesji udzielił Wójt Gminy mgr Andrzej Ecler.

Radni nie wnieśli uwag do udzielonych odpowiedzi.

#### **Ad. 5.**

##### **„Ustalenie opłat i podatków lokalnych na rok 2003”.**

Pani Przewodnicząca – *nie została jeszcze podpisana przez Prezydenta ta ustawa w związku z powyższym proponuję, żeby Pan Wójt przedstawił nam projekty tych podatków. Myślę, że warto odesłać te projekty do komisji, żeby wszystkie komisje się zebrały, ustaliły jak widzą to co zaproponował nam Pan Wójt i wtedy dopiero. I tak nie możemy dzisiaj podjąć żadnej uchwały z uwagi na to, że nie jest ustawa podpisana. Zbierzemy się dopiero jak Prezydent podpisze ustawę. Wówczas zbierzemy się w jak najszybszym trybie, ponieważ te podatki muszą być szybko uchwalone na przyszły rok. Bardzo proszę Wójta o przedstawienie.*

Wójt Gminy – *chcę podkreślić, że to są tylko propozycje. Wymagają one oczywiście przedyskutowania.*

Wójt Gminy przedstawił propozycje stawek na 2003 rok:

- opłaty administracyjnej,
- stawki ceny żyta do obliczania podatku rolnego,
- ceny drewna tartaczego do obliczania podatku leśnego,
- podatku od posiadania psów,
- podatku od środków transportowych,

Doszedł radny H. Chmieli w sesji udział bierze 15 radnych.

- podatku od nieruchomości,
- dziennej opłaty targowej,

Wójt Gminy – *jeśli Pan Prezydent nie podpisze ustawy to będzie obowiązywała ustawa stara więc wtedy z tych propozycji zniknie ten podział na wybudowane przed 1939 i po 1939 r. I wtedy zniknie również to odnośnie tych świadczeń zdrowotnych.*

Pani Przewodnicząca – *dziękuję bardzo za przedstawienie nam projektów przyszłorocznych podatków. Chciałam zapytać Państwa teraz kto zgadza się, kto jest za tym żeby poddać pod dyskusję stawki podatku na poszczególne komisje?*

Radni jednogłośnie – 15 głosami, przyjęli propozycję.

*Bardzo proszę żeby przewodniczący komisji jak najszybciej zwołali komisje.*

Radna K. Cyba – *co to są „pozostałe grunty” bo tu jest wzrost o 233%.*

Skarbnik Gminy – *były to wszystkie grunty, które są pod budynkami czyli pod budownictwo mieszkalne. Od 2003 roku jeżeli wejdą te wszystkie ustawy to na naszym terenie grunty pod budynkami mamy sklasyfikowane w przeważającej części jako grunty rolne. Jeżeli taki grunt pod budynkiem mieszkalnym jest sklasyfikowany jako rola V i VI klasa wtedy nie płaci ten ktoś w ogóle, żadnego podatku. Jeżeli będzie sklasyfikowane jako IV i wzwyż wtedy będzie płacił podatek według stawek podatku rolnego. Natomiast nie*

*sklasyfikowane grunty pod budownictwem nie tylko mieszkalnym to wtedy będzie ta stawka obowiązywać. Tyle mamy na dzisiaj wiadomości.*

Radna T. Trzepizur – *chciałam jeszcze zgłosić poprawkę do podatku od prowadzenia działalności gospodarczej z 15 zł zejść na 13 zł. Jeżeli Ci ludzie będą płacić mniejszy podatek to będzie możliwość zatrudnić dodatkowych pracowników. Jeżeli będą płacić niższe podatki to wtedy chętniej będą inwestować i będzie więcej pracy.*

Pani Przewodnicząca – *te projekty pójdą do komisji i będziecie Państwo wносить te poprawki.*

Radny A. Stępień – *ja myślę, że jak będzie podpisana już ta ustawa przez Prezydenta, prosimy o tą informację i wtedy ustalimy terminy posiedzeń komisji.*

#### **Ad. 6.**

##### **„Uchwała w sprawie profilaktyki alkoholowej”.**

Pani Teresa Chęcińska – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Twarogu, odczytała program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w Gminie Tworóg.

Pani Przewodnicząca – *czy ktoś ma pytania i uwagi?*

Radny T. Dramski – *w jaki sposób będzie robiony monitoring sprzedaży wyrobów alkoholowych?. Tak bardziej konkretnie, na czym ma polegać praca psychologiczna dla osób uzależnionych i ich rodzin, w jaki sposób ma wyglądać kierowanie do prac socjalnych i prosiłbym o bliższe informacje na temat tego centrum integracji. Jeszcze jedno, to chciałbym wnieść do innych celów, nie ma tutaj nic powiedziane na temat walki z bezrobociem.*

Pani T. Chęcińska – *to jest właśnie to centrum integracji, które powstanie. Tam trafia kierowane osoby długotrwale objęte tym programem. Te centra mają powstać w 2003 roku. Nasza rola będzie właściwie polegała na współfinansowaniu tego centrum. Jak to będzie wyglądało to dopiero czas pokaże.*

Pani Przewodnicząca – *dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Nie ma, dziękuję bardzo. Zanim przeczytam tą uchwałę i poddam pod głosowanie, chciałam powiedzieć Państwu, że musimy tutaj taką drobną uwagę wprowadzić, zmianę. Mianowicie w tym co Państwo dostaliście do domu było napisane „na podstawie art. 18 ust. 1” to jest po prostu błędna informacja. Będzie na podstawie art. 40 ust. 1. I z takich czysto prawnych zmian, było „zatwierdzić do realizacji w roku 2003”, a powinno być „przyjąć do realizacji w roku 2003”. Ja pozwolę sobie przeczytać teraz tą uchwałę.*

Pani Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na rok 2003 w Gminie Tworóg i przeprowadziła głosowanie. W wyniku głosowania uchwałę podjęto jednogłośnie – 15 głosami.

#### **Ad. 7.**

##### **„Uchwała w sprawie zmian w statucie gminy”.**

Pani Przewodnicząca – *dostaliście Państwo proponowaną zmianę uchwały w statucie troszeczkę inną z uwagi, że technicznie wyglądało to bardzo źle, źle się to przekładało w praktyce w związku z powyższym jest druga propozycja a mianowicie – ja przeczytam: w pkt. 1 dokonać zmian w Statucie Gminy, zatwierdzonym uchwałą Rady Gminy Tworóg w*

paragrafie 13 punkcie 3a słowo wiceprzewodniczącego zastąpić zwrotem „dwóch wiceprzewodniczących”. w drugim punkcie : uchwała wchodzi w życie 14 dni od dnia opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego. Natomiast pozostałe punkty, pozostałe zmiany dotyczące statutu, je po prostu trzeba będzie, z uwagi na to, że nie ma w tej chwili zarządu, trzeba będzie cały statut opracować od nowa. Jest propozycja aby w tej chwili zmienić jedynie paragraf 13. Czy są jakieś pytania w związku z tym?

Radna K. Cyba – Przewodnicząca Komisji Statutowej i Wpisu do Księgi Zaslóg – Komisja Statutowa się wczoraj zebrała i jednogłośnie przyjęliśmy – 5 „za” aby zmienić w tej formie jak Pani Przewodnicząca przedstawiła. Przyjęliśmy także plan pracy na dwa miesiące. Natomiast od miesiąca grudnia komisja zajmie się szczegółowym opracowaniem nowego statutu bo w myśl nowej uchwały samorządowej, znaczy ustawy o samorządzie, większość przepisów się zmienia i będziemy musieli i statut i regulamin zmienić.

Pani Przewodnicząca – po prostu trzeba więcej czasu.

Radna K. Cyba - tak i pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany w statucie gminy dotyczący paragrafu 13 pkt. 3a. Słowo wiceprzewodniczącego zastąpić zwrotem „dwóch wiceprzewodniczących”.

Pani Przewodnicząca – czy są jeszcze jakieś pytania?

Radny T. Dramski – jestem stanowczo przeciw takiemu rozwiązaniu gdyż nie uważam, że drugi wiceprzewodniczący naszej gminie jest potrzebny. W żadnej gminie w okolicy o ile mi wiadomo, nawet w takiej gminie 2-u krotnie liczniejszej jak Zbrostawice nie ma drugiego wiceprzewodniczącego. To jest po prostu zbędne stanowisko. Nie wiem czy w czasie akcji wyborczej było obiecywane komuś jakieś stanowisko, będziesz „za” będziesz wiceprzewodniczącym będziesz ważny. Ja uważam, iż w takim układzie – Przewodniczący i Wiceprzewodniczący jeden w zupełności wystarcza. Ja wiem, że Pani Przewodnicząca jest bardzo zajęta i trochę czasu brakuje na wszystkie sprawy, no ale

Pani Przewodnicząca – jakoś sobie poradzę.

Radny T. Dramski - ale naprawdę nie jest to potrzebne. Stanowisko tworzyć dla spełnienia jakiś tam czy to wymogów takich, że komuś coś się obiecało. Po prostu nie widzę potrzeby takiego stanowiska.

Pani Przewodnicząca – ja powiem w ten sposób, że w zasadzie nie ponosi to żadnych dodatkowych kosztów jeśli chodzi o wynagrodzenia z uwagi na to, że stanowisko wiceprzewodniczącego jest opłacane jak przewodniczącego komisji. Natomiast nie ma w tej chwili Zarządu Gminy i ułatwiłoby mi to prowadzenie wszystkich innych spraw i ułatwiłoby mi to współpracę z ludźmi. Zaraz Państwu przeczytam. Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy 264,59 zł, a dla Przewodniczących Komisji 264,59 zł. Więc jest to sprawa czysto techniczna i na pewno nie uszczuplimy tutaj ani grosza jeśli chodzi o finanse publiczne.

Radny T. Dramski – ja nie miałem na myśli pieniędzy, bo wiem, że to nie są żadne pieniądze za wiceprzewodniczącego, tylko sam fakt iż w naszej gminie, jedynej gminie w okolicy będzie dwóch wiceprzewodniczących. Nie będzie to pozytywnie odbierane przez mieszkańców. Ludzie nie wiedzą, że to jest tylko parę groszy natomiast idzie fala złych komentarzy po co aż dwóch wiceprzewodniczących. Tym sposobem nie będziemy wpływać na pozytywną opinię o pracy naszej rady. Jednocześnie zgłaszam formalny wniosek, ażeby w protokole obrad imiennie zanotować kto jak głosował nad wszystkimi takimi uchwałami.

Pani Przewodnicząca - do tej pory było w ten sposób, że jeżeli ktoś sobie życzył, żeby po prostu jego głos był pisany imiennie, po prostu zgłaszał „proszę zaprotokółować” – taka była zasada „proszę zaprotokółować, że głosowałam tak czy inaczej”. Nie wiem czy Państwu to wystarczy? Było tak zawsze, że jeżeli ktoś sobie życzył żeby jego głos był zaprotokółowany, po prostu głosiło się, że ja głosuję „za” czy „przeciw”. Ja chciałabym w takim układzie, jeżeli Pan radny Dramski proponuje, żeby nie było wiceprzewodniczącego, ja w takim razie poddam sprawę pod głosowanie. Kto jest za tym żeby był po prostu drugi wiceprzewodniczący?

W wyniku przeprowadzonego głosowania 13 radnych było „za” tym aby był drugi wiceprzewodniczący, 2 radnych „przeciw”. W głosowaniu brało udział 15 radnych.

Natomiast tym drugim problemem zajmiemy się później, na koniec dobrze?

Następnie Pani Przewodnicząca odczytała projekt uchwały w sprawie zmian w statucie gminy i przeprowadziła głosowanie. W wyniku głosowania Rada Gminy uchwałę podjęła 14 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” (radny T. Dramski). W głosowaniu udział wzięło 15 radnych.

## **Ad. 8.**

### **„Ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy”.**

Pani Przewodnicząca – odbyły się kolejne wybory, Wójt musi mieć odnowiony stosunek pracy w związku z powyższym musimy ustalić mu wynagrodzenie. Propozycja jest taka, żeby nie zmieniać wynagrodzenia z poprzedniej kadencji czyli nie podwyższać. Ja może przeczytam projekt uchwały, a później poddam pod dyskusję.

- Pani Przewodnicząca odczytała pkt. 1 uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Tworóg.

Chciałam powiedzieć od razu, podano mi tutaj takie zestawienie, że 20 grupa dotycząca Wójta maksymalnie są widelki od 1.190 zł do 4.200 zł. Wójt miał w poprzedniej kadencji 3.500 zł. 8 grupa funkcyjna 200% najniższego wynagrodzenia zasadniczego tj. do 1.520 zł. Ma 910 zł. I może być dodatek 40% do zasadniczej pensji 1.764 zł, a Wójt miał 1.479 zł. Co stanowi brutto 5.885 zł. Proszę, czy są jakieś pytania?

Radny T. Dramski – chciałem zapytać Wójta czy wobec wyborów takie jakie się odbyły i spraw, które były przed wyborami do tej pory, jest zadowolony z takiej wysokości płacy? Czy to jest za mało, czy za dużo?

Wójt Gminy – myślę, że jest to dużo i jestem zadowolony.

Radny T. Dramski – jest to tak jak powinno być?

Wójt Gminy – płaca to jest sprawa pracodawcy. Ja niezależnie od wysokości płacy będę robił swoje. Natomiast więcej absolutnie nie chcę, to już powiedziałem na samym początku. Uważam, że jest to wystarczająco dużo w obliczu tego co jest dookoła.

Radny T. Dramski – zajmie się Pan pracą w gminie nie poza?

Wójt Gminy – ja poza gminą nie pracuję nigdzie. Nawet nie mogę bo jest ustawowy zakaz. Jedyne co mam to pismo Przewodniczącego Rady, które rozszerza mój zakres czynności o 4 godz. Nauki w gimnazjum. To jest w ramach pracy.

Pani Przewodnicząca – czy ktoś z Państwa ma jeszcze uwagi? Nie widzę, w takim razie odczytam uchwałę.

Pani Przewodnicząca odczytała projekt uchwały i przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego Rada Gminy uchwałę w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy podjęła

14 głosami „za”. W głosowaniu nie brała udziału radna K. Cyba z powodu nieobecności na sali.

*Teraz proponuję 20 min. przerwę z uwagi na to, że mamy Komisję Budżetową. W związku z tym, że uchwała dodatkowa, którą otrzymała Pani Skarbnik 26 listopada nie mogła się znaleźć u Państwa w domu.*

## **Ad. 9.**

### **„Uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy”.**

Pani R. Krain – Skarbnik Gminy – *są przygotowane dwie propozycje zmian w budżecie. Przed chwilą zmiany te zostały omówione na Komisji Budżetowej. Po odczytaniu tych projektów Pan Przewodniczący wskaże czy opinia jest pozytywna czy negatywna.*

a/ zmniejszyć wydatki budżetu w dziale 757, rozdz. 75702 w par. 8070 o kwotę 4.000 zł. Równocześnie zwiększyć wydatki budżetu w dziale 754, rozdz. 75412 w par. 3030 o 2.000 zł. I par. 4210 o 2.000 zł.

b/ zmniejszyć wydatki budżetu w dziale 801, rozdz. 80101 w par. 4010 o kwotę 6.200 zł. W dziale 854, rozdz. 85404 w par. 4010 o 2.000 zł i par. 4210 o 4.200 zł. Równocześnie zwiększyć wydatki w dziale 854, rozdz. 85401 w par. 6060 o 6.200 zł. – z przeznaczeniem na zakup zmywarki – zalecenie Sanepidu. W rozdz. 85404 w par. 6060 o kwotę 6.200 zł. – z przeznaczeniem na zakup zmywarki – zalecenie Sanepidu.

Radny A. Stepień – Przewodniczący Komisji Budżetowej – *w przerwie sesji Komisja zebrała się aby omówić proponowane zmiany. Pani Skarbnik bardzo szczegółowo to wszystko pisze w projektach. Ta procedura wynika z przepisów. Komisja w pełni popiera te sprawy. Poprosiliśmy Panią Skarbnik, bo są różne firmy i różne ceny – aby to sprawdzić. OSP – wiemy jakie mamy auta, lubią się one psuć. Nie kwestionujemy gotowości jednostek OSP. Jest to prawidłowe i konieczne.*

Pani Przewodnicząca – *dziękuję. Czy są uwagi? Czy życzyście sobie Państwo abym to jeszcze raz czytała?*

- radni jednogłośnie stwierdzili, że nie ma potrzeby ponownego czytania projektów uchwał.

Pani Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie w sprawie przyjęcia pierwszej uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2002. Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami.

Następnie przeprowadziła głosowanie w sprawie przyjęcia drugiej uchwały w sprawie zmian w budżecie na rok 2002. Uchwała została przyjęta jednogłośnie – 15 głosami.

## **Ad. 10.**

### **„Interpelacje”**

Pani Przewodnicząca – *chciałam Państwu powiedzieć, że chciałabym bardzo, żebyście Państwo – tutaj zawsze na sesji jest zeszyt, będzie i po sesji, zeszyt do którego wpisuje się interpelacje. Bardzo bym chciała, żebyście Państwo to co zgłaszacie wpisywali również do książki. Będzie wtedy wszystko na piśmie i będziemy mogli wtedy w sposób właściwy Państwu odpowiedzieć. Bardzo proszę zgłaszać interpelacje.*

Radny L. Sus – bardzo proszę dokończyć budowę tego przystanku w Świniowicach, nowego i zrekultywować ziemię w miejscu gdzie był stary. W ziemi są zatopione betonowe słupy, chcąc kosić kosiarką można ją zniszczyć. To trzeba wykopać, zrekultywować, a przystanek ukończyć bo z góry nie pada ale od dołu jest szpara i wieje tym dzieciom.

Pani Przewodnicząca – to jest przy powiatowej drodze? Proszę to później wpisać również do zeszytu.

Radny K. Gerlich – na ul. Wiejskiej między Twarogiem, a Brynkiem ukradziono linię elektryczną no i mieszkańcy proszą o szybkie przywrócenie do stanu poprzedniego, no i ewentualne podanie terminu kiedy to nastąpi.

Radny H. Chmiel – mam taką sprawę, dzisiaj jest 28 listopad i chcieliśmy rozmawiać na temat podatków lokalnych na rok 2003. Chodzi mi o to, dlaczego nie zostały powołane komisje. Przewodniczący Komisji są prawie wszyscy nowi. Chcemy rozmawiać o podatkach, to nie jest, że my się spotkamy w czasie sesji 10 – 15 min. Powinny być spotkania robione tak jak to było w poprzednich latach. Nie tak jak dzisiaj się spotykamy 10, 15 min. i będziemy dyskutować. Tu jest bardzo dużo punktów, spraw i wydaje mi się, że przed każdą sesją powinny się odbywać, dzień, 2 dni przed sesją, spotkania komisji i powinny być sprawy tu przedstawiane jako, przedstawiane przez Przewodniczących Komisji. Dzisiaj tego nie było. Nie dyskutowaliśmy na temat podatków

Pani Przewodnicząca – ja bardzo przepraszam ale Pan mnie chyba nie słuchał.

Radny H. Chmiel – dlaczego?

Pani Przewodnicząca – ponieważ przedstawił Wójt projekt i powiedziałam, że wszystkie komisje mają się zebrać – do przewodniczących, bo i tak nie będziemy dzisiaj uchwalać, bo nie możemy z uwagi na to, że Prezydent nie podpisał ustawy. W związku z czym i tak musi to iść do Komisji. Dlatego dzisiaj nie było na ten temat dyskusji.

Radny T. Dramski – w związku z tym, że dzisiaj nie były, nie było dyskusji na temat zmian w statucie, a jest rzeczywiście potrzebnych bardzo wiele zmian. Proponuję aby do czasu dokonania tych zmian przyjąć zasadę jawności. Nie tak jak jest ogólnie napisane w statucie, że posiedzenia komisji są wywieszane w Urzędzie Gminy na tablicy ogłoszeń tylko w myśl zasady, że na wszystkich tablicach ogłoszeń w Gminie.

Pani Przewodnicząca – poszczególnych komisji?

Radny T. Dramski – żeby nie czekać na zmiany tylko żeby po prostu już traktować mieszkańców, bo mieszkańcy mają prawo przyjść na komisję i przyglądać się obradom.

Pani Przewodnicząca – tak, mają prawo, oczywiście. Dobrze, ja myślę, że tu nie ma żadnych przeciwwskazań aby łącznie z ogłoszeniami do poszczególnych sołectw wysyłali również zawiadomienia na tablicę ogłoszeń sołtysom posiedzenia poszczególnych komisji.

Pani I. Piecuch – sołtys Mikołeski – ja chciałam żeby wysłać pismo do Zarządu Dróg Powiatowych o remont mostu na Osieku, nawierzchni mostu i żeby sypać drogi po Mikolesce. Jest jesień, są takie dziury bo się zaczęły wywózki z lasu drzewa.

Radna T. Trzepizur – ja bym prosiła o wyrównanie, to jest własność lasów, aby dojść do porozumienia z Nadleśnictwem – droga do gimnazjum z Hanusia przez las do Brynka. To jest jedyna bezpieczna droga, którą dzieci mogą dojechać do szkoły, a jest w tej chwili strasznie. Z tym, że trzeba poczekać aż skończą wywóz drzew. W tej chwili jadą ale w błocie.

Pan A. Chmiel – Prezes ZUK i radny powiatowy – jest taka sprawa, odnośnie tego mostu nieszczęsnego, sprawa została zgłoszona dyrektorowi Dróg Powiatowych, był wczoraj na spotkaniu w gminie, z tym, że to tam jest bardziej skomplikowane. Mówił, że tam trzeba nowy most zrobić. Nie demontować tego co tam jest

Pani I. Piecuch – ale przynajmniej te dziury zasypać.

Pan A. Chmiel – mówił, że jest to sprawa priorytetowa, on wie o sprawie. Spróbuje to zrobić ale tam jednak musi być nowy most. To się wiąże z projektem i przebudową. W Zarządzie Dróg o tym problemie wiedzą.

Pan A. Potempa – Kierownik Ref. Gospodarki UG – były przeprowadzane rozmowy z Panem Nadleśniczym i zgodzili się, że ten odcinek drogi od Hanusia do Brynka będzie wykonany.

Radny D. Żyłka – za poprzedniej kadencji Rady zostały rozesłane Klubom Sportowym wiadomość, że zostały przydzielone Klubom Sportowym pieniądze po 400 zł. Z puli Klubu Sportowego Sparta Tworóg. Kluby te otrzymały wiadomość od Pana Lekszego. Tych pieniędzy do tej pory nie ma. Nikt praktycznie nie wie czy te pieniądze są.

Pani Skarbnik – jeżeli chodzi o te 400 zł. To po pierwsze Pan Zastępca nie obiecywał komu ale z tego co mi wiadomo, do mnie dotarło z jego ust i zostało ustalone to dla dwóch klubów. Dla klubu Połomia i dla Tworoga. Z tym, że do dzisiaj umowy na te dodatkowe środki podpisane.

Pan A. Potempa – do Pana Gerlicha, kradzieży dokonano z poniedziałku na wtorek na trasie Tworóg Brynek. Rejon Energetyczny o godz. 9.00 już wiedział o tym. Są takie kradzieże linii energetycznych, że po prostu nie nadążają z naprawami. Dokonano również kradzieży w Kotach. Czas oczekiwania się wydłuża bo jest tyle zgłoszeń.

Radna T. Trzepizur – w Hanusiu na ul. Ciołkowskiego znajduje się duża lipa i wyciska korzeniami kapliczkę i grozi zawaleniem jej.

Radna J. Hofman-Dyner – ja może w kwestii formalnej. Chcę wszystkim powiedzieć, że zmarła nasza Pani Śliwowa. Pielęgniarka, którą myślę, że wszystkie osoby tutaj siedzące znały. Jutro jest pogrzeb i wypadaloby, żebyśmy też się pokazali.

Pan A. Chmiel – w kwestii informacyjnej chciałem podać przygotowania do akcji zima. Jest podpisana umowa, są pieniądze. Mam około 100 ton soli i około 80 ton piasku. Zasady odśnieżania będą takie jak w zeszłym roku. Najpierw drogi główne, później boczne a na końcu te III klasy. Z tym, że chcę to zrobić w ten sposób, że te główne drogi wojewódzkie i powiatowe będą posypywane solą czyli środkami likwidującymi śliskość, natomiast drogi gminne będą posypywane piaskiem. Z uwagi na to, że następuje później dość znaczna degradacja tych dróg. Na tych głównych musimy sypać bo jest to wymóg ustawowy. Druga sprawa dotyczy mieszkańców Świniowic i Wojski. Mam przygotowane około 150 płotków. Mam to przygotowane, nie wystawiam tego z uwagi na kradzieże. Chcę to zrobić jak spadnie pierwszy śnieg. W tej chwili pracownicy na okrągło pracują nad zwiększeniem ilości tych płotków. Mam taki apel do mieszkańców, że jak o różnych porach jeździcie, zwracać na to uwagę jak jakiś samochód albo jacyś ludzie będą się koło tych płotków kręcić. Chciałbym aby te płotki wytrzymały przynajmniej 3 lata.

Radny L. Sus – mam pytanie do Pana Chmiela. Czy jest sfinalizowana umowa z Panem Bzdurą w sprawie odśnieżania.

Pan A. Chmiel - nie ma problemu.

Pani Przewodnicząca – czy ktoś jeszcze? Jeśli nie ja mam tu jeszcze dwa takie pisma od Pani Radnej Trzepizur z dnia 26 listopada.

- Pani Przewodnicząca odczytała pismo radnej dot. Rowu melioracyjnego odprowadzającego wodę z ul. Mieszka I oraz o sprawdzenie wiekowych drzew przy tej ulicy.

Jeśli chodzi o drzewo to myślę, że się tym zajmiemy. Natomiast jeśli chodzi o rowy melioracyjne, są to rowy gminne to zgodnie z ustawą – osoby, które są właścicielami posesji muszą dbać o ich drożność. Te osoby, które mieszkają przy tej posesji muszą dbać. Nie jest to uregulowane do końca. W całej gminie jest ten problem.



Wójt Gminy – *znam sprawę.*

Pani Przewodnicząca – *jest jeszcze jedno pismo, proszę o szybkie zebranie się Komisji Komunalnej na wniosek Pana Prezesa Adama Chmiela. Wniosek o zatwierdzenie tabel dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia ścieków. Proszę jeszcze raz o zapisanie wszystkich swoich interpelacji do książki i zamykam ten punkt.*

## **Ad. 11.**

### **„Szkolenie dla radnych”.**

Szkolenie dla radnych z zakresu:

- aktualnej ustawy o samorządzie gminnym,
  - ustawy o finansach publicznych,
  - ustawy o podatkach i opłatach lokalnych,
  - innych aktów prawnych, przydatnych w służbie radnego
- przedstawili:

mgr Stemplowski z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach oraz dr J. Glumińska z Samorządowego Kolegium Odwoławczego.

Pani Przewodnicząca – *chcieliśmy wprowadzić dyżury dla radnych w poniedziałki w godzinach od 15 do 16. 21 grudnia mija termin składania oświadczeń majątkowych. Przypominam o składaniu protokołów z posiedzeń komisji. Materiał, które chcecie Państwo uzyskać proszę zgłaszać u Pani Miklis.. Soltysi, proszę na sesjach o informacje o zebraniach wiejskich. Gazetki. Obliczyłam, że kosztowałoby to 912 zł. Na 1 radnego. Proponuję, skoro będą dyżury, to wówczas stworzylibyśmy rodzaj biblioteki. Proszę o pilne zebranie się komisji. Do końca roku każda komisja powinna złożyć plan pracy.*

## **Ad. 12.**

### **„Zamknięcie drugiej sesji”.**

Na tym porządek posiedzenia został wyczerpany. Pani Przewodnicząca podziękowała za udział w sesji i zamknęła ją.

Zakończenie sesji: 15,20.

Protokółowała:

E. Buczkowska.